
 

 

 

 

 

 

 
WERKGEVER BIEDT GEEN ENKELE GARANTIE 
 

Stand van zaken na twee overlegrondes 

Op 21 maart jl. zaten we voor de derde keer aan tafel met de werkgever. Tijdens het tweede overleg 

hadden we afgesproken dat we gezamenlijk zouden werken aan een plan om werkzekerheid te kunnen 

garanderen. Met dat plan zouden we gezamenlijk naar het Havenbedrijf gaan. In het 

werkzekerheidsakkoord voor de containersector is namelijk ruimte geboden aan Uniport en RST om een 

“afzonderlijk akkoord” met een “afzonderlijke financieringsafspraak” (lees: subsidie van het Havenbedrijf) te 

sluiten.  

 

Om tot een plan te kunnen komen, hebben we de werkgever feitelijke informatie gevraagd (en deels ook 

gekregen). Nu Uniport de ene na de andere klant kwijtraakt, willen we namelijk weten hoeveel containers er 

op jaarbasis nodig zijn om alle vaste werknemers van Uniport zonder extra maatregelen aan het werk te 

kunnen houden. Als we dat weten, kunnen we ook inschatten hoeveel banen op de tocht zullen staan 

wanneer het containeraantal onverhoopt onder dat kritische aantal daalt. En daarvoor moeten we dus 

maatregelen verzinnen, voorbereiden en vastleggen in een afzonderlijk akkoord. Maatregelen waarmee in 

de komende jaren – wat ons betreft tot juli 2021 – gedwongen ontslagen kunnen worden voorkomen. 

 

Als we naar het werkzekerheidsakkoord in de sector kijken, kunnen we er in elk geval van uitgaan dat het 

HbR wil bijdragen in de kosten van een maatregel die de uitstroom van oudere werknemers bij Uniport en 

RST stimuleert (zodat ruimte ontstaat voor jongere collega’s). Uitbreiding van de Senioren Haven Fit 

Regeling dus. En aan maatregelen die nodig zijn om werknemers van Uniport in te kunnen zetten bij RST. 

Collegiale in- en uitleen dus. 

 

De derde overlegronde 

De werkgever bleek deze voornemens echter weer helemaal vergeten te zijn. Of in elk geval werd bij ons 

sterk de indruk gewekt dat de werkgever niet wil meedenken over zo’n plan. Niet over het vaststellen van 

een kritische ondergrens van het aantal containers, niet over eventuele boventalligheid en niet over 

concrete plannen om te voorkómen dat die boventalligheid leidt tot gedwongen ontslagen. Zelfs niet over de 

eventuele inzet van Uniporters bij RST, hoewel dat in hun eigen lijstje cao-voorstellen wel was opgenomen.  

 

Integendeel. De werkgever kwam met een eigen vaag voorstel, waar van elke werkgever zou kunnen weten 

dat FNV Havens daar nooit warm voor zal kunnen lopen. We geven het weer zoals het gebracht is.  

 

“Als jullie nou akkoord gaan met alleen de APC en het afschaffen van het koffiedrinken, dan kunnen wij aan 

de aandeelhouder gaan vertellen dat jullie van goede wil zijn. Misschien is de aandeelhouder dan wel 

bereid om gedurende de looptijd van de cao (tot en met 2018) werkgarantie te geven. Onder voorwaarde 

natuurlijk dat de containeraantallen in die tijd niet te sterk dalen. Die twee jaar kunnen we dan gebruiken om 

verder plannen te maken voor wat we doen als er meer klanten weggaan en de bedrijfseconomische 

situatie verslechtert.”  

 

  



In onze oren klonk dit zo:  

“Als jullie nou vast de huidige inhoud van je portemonnee aan ons geven, en je horloge, dan kunnen wij aan 

de aandeelhouder vertellen dat jullie van goede wil zijn. Misschien is de aandeelhouder dan wel bereid om 

te beloven dat hij jullie tot eind 2018 blijft doorbetalen. Onder voorwaarde natuurlijk dat hij al die tijd genoeg 

geld heeft. Die twee jaar kunnen we gebruiken om te bezien hoe we jullie portemonnee na 2018 

maandelijks kunnen blijven vullen.” 

 

Okee, deze laatste weergave doet misschien niet 100% recht aan het voorstel van de werkgever, maar feit 

is natuurlijk wel dat ons wordt gevraagd allerlei toezeggingen te doen, zonder dat daar enige harde garantie 

tegenover staat. Laat staan de garantie die we vragen. En laten we eerlijk zijn: de garantie die we vragen is 

ook de garantie die ons is beloofd door de voormalige directeur. “Een man een man, een woord een 

woord”, werd er nog bij gezegd.  

 

FNV Havens was verbijsterd dat de afspraak na twee onderhandelingsronden – om samen een plan te 

maken – aan werkgeverszijde geheel terzijde werd geschoven.  

FNV Havens vindt het bovendien een slecht idee om met het voorbereiden van werkzekerheidsmaatregelen 

te wachten tot het water Uniport – wie weet na weer een onverwacht vertrek van een klant – aan de lippen 

staat. Als het niet nodig is maatregelen te nemen: prima. Maar je moet op de toekomst voorbereid zijn. En 

tot dusver zat FNV Havens er niet ver naast als het ging over de consequenties die de overcapaciteit 

(Maasvlakte II) en automatisering voor Uniport zouden kunnen hebben.  

 

FNV Havens heeft trouwens weinig op met de dramatische verhalen over de verliezen van Uniport; die zijn 

met uitzondering van 2015 al ten minste 10 jaar aan de orde. Het lijkt er op dat het businessmodel van 

Uniport sowieso verlieslatend is. Zelfs in het qua containeraantallen toch niet zo slechte jaar 2016 slaagde 

Uniport er niet in zwarte cijfers te schrijven. Maar kennelijk heeft de aandeelhouder ook een heel goede 

reden om de verliezen jaar in jaar uit bij te passen. 

In elk geval zijn werknemers geen sterk kostenverhogende factor geweest. In 2009, 2010, 2012 en 2013 

hebben zij genoegen genomen met alleen de APC en een zeer bescheiden eenmalige uitkering. In 2011 

was de initiële loonsverhoging 1% naast de APC. En in de laatste drie jaar hebben werknemers er €50 

bijgekregen naast de APC – overigens gewoon een afspraak die met de werkgever is gemaakt. 

 

En nu dan? 

Al met al zijn we dus weinig opgeschoten in het overleg tot nu toe. Een eerste ronde die door de werkgever 

schandalig slecht was voorbereid. Een tweede ronde die leek op te leveren dat we zouden bezien of we 

zouden kunnen werken aan een afzonderlijk werkzekerheidsakkoord. En in een derde ronde terug naar “af”.  

 

Voor ons is dit reden om op korte termijn te willen praten met de nieuwe (tijdelijke) directeur van Uniport. 

Want in het belang van iedereen, zal het cao-traject echt in ander vaarwater moeten komen.  

Vaarwater waarin wel te praten valt over werkzekerheid voor langere termijn. Vaarwater waarin uitbreiding 

van de senioren haven fitregeling ook voor Uniporters geregeld gaat worden. Vaarwater waarin uitwisseling 

van werknemers kan gaan plaatsvinden tussen RST en Uniport.  

 

FNV Havens is volwassen genoeg om – voor zover wij dat in de hand hebben – de personeelslasten bij 

Uniport niet torenhoog te laten stijgen. Maar dat moet dan niet voor niets zijn. Met het afschaffen van 

koffiedrinken gaan we de werkgelegenheid bij Uniport in elk geval niet redden. Ook niet een klein beetje.  

 

 

We houden jullie op de hoogte.  

Koen, John, Raymond en Joost 

 

 


